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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2016-05-17, § 7 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 17 maj 2016 kl. 17.00 – 18.30 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 17 maj 2016 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Roger Orwén (MP) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

Joar Forssell (L) 

   

 
Tjänstgörande ersättare: 

Ellinor Rindevall (S) för Mattias Vepsä (S) 

Cecilia Berggren (V) för Rikard Warlenius (V) 

 

 
Ersättare: 

Annika Ödebrink (S) 

John Myhrman (M) §§ 7-28 

Alicja Lindell (M) 

Harald Eriksson (M) 

Sabine Pettersson (L) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) 

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Gustaf Landahl, Lena Mittal, 

Karin Nilsson, Mikael Nyberg, Juha Salonsaari, Emily Tjäder, Malin 

Täppefur och personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-25, 27-28 samt 

borgarrådssekreteraren Peter Kogg. 
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 § 7 
Tertialrapport tertial 1 2016 för miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2016-7155 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till tertialrapport 1 samt överlämna den 

till kommunstyrelsen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till omslutningsförändring med 2,7 

mnkr för ökade kostnader och intäkter för projekt, tillsyn och 

luftmätningar.  

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att ansöka om 

budgetjustering med 6,8 mnkr för genomförande av insatser 

enligt Handlingsplan för god vattenstatus, från central 

medelsreserv 2 enligt bilaga 1.3 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

  

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till uppföljning av Miljöprogram 2012-

2015.  

 

5 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till justering av VP 2016 i enlighet med 

ärendet avstämning av mål och budget för 2016 och 

anvisningarna för hantering av miljöprogrammet enligt bilaga 

1.6 till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

6 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Cecilia Berggren (V) föreslår (se 

beslutet). 
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2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Joar Forssell (L) föreslår att nämnden beslutar att delvis 

godkänna miljöförvaltningens förslag till beslut samt att 

därutöver anföra: 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens tertialrapport 1 2016 visar 

på det stora och viktiga ansvar nämnden har för en långsiktigt 

hållbar och hälsosam stad. Rapporten är i stora delar rimlig 

utifrån de förutsättningar som nämnden getts i innevarande 

budget och miljöprogram. 

 

Uppföljningen av Stockholms miljöprogram 2012-2015 

redovisar de höjda miljöambitioner som alliansstyret innebar. 

Inför detta är vi stolta men inte nöjda. Ytterligare höjda 

ambitioner utöver det som ligger fast i innevarande 

miljöprogram för 2016-2019 kommer att krävas samtidigt 

som en tydlig uppföljning måste säkerställas för att nå målen. 

Det åligger nu kommunstyrelsen att arbeta fram anvisningar 

för när och hur uppföljningsrapportering ska ske. Det är 

viktigt att dessa anvisningar är tydliga samt att de finns 

tillgängliga hos stadens nämnder och bolag. Gällande 

kopplingarna till stadens miljöprogram och tillika 

uppdateringar i miljö- och hälsoskyddsnämndens 

verksamhetsplan, hänvisar vi till vår reservation i 

kommunfullmäktige den 4 april 2016 avseende Stockholms 

stads miljöprogram 2016 - 2019. 

 

Vi ser positivt på att många av de obligatoriska 

nämndindikatorer bedöms som fullt möjliga att uppnå. Inte 

minst gällande andel miljöbränsle i stadens etanol- och 

biogasfordon där målet är 100 % samt målet om normvärdet 

för PM 10 i luft där prognosen ser positiv ut för de gator i 

innerstaden som staden ansvarar för. Ett fortsatt politiskt 

tryck med tydliga mål och riktningar är avgörande för att 

Stockholm ska behålla sin internationella tätposition i 

miljöarbetet. Under Alliansens tidigare styre pekades 

luftkvalitetsfrågan ut som särskilt prioriterad och det är 

glädjande att vi nu återigen kan se konkreta resultat av detta. 

Mer behöver dock naturligtvis göras för att säkra 

luftkvaliteten i staden på lång sikt. Till exempel visar 

tertialrapporten att normvärdet för kvävedioxid i luft 

förmodligen inte kommer att uppnås. Vi anser att det är 

speciellt viktigt att se över de områden där nämnden bedöms 

missa målen. 

 

Vi vill fortsatt uttrycka vår oro för hur man ska klara av att nå 

målet om ett fossilbränslefritt Stockholm 2040. Färdplanen är 

ännu inte antagen och svårigheterna tornar upp sig ju längre 
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vi får vänta. Om målåret 2040 ska uppnås blir det till exempel 

extra viktigt att staden får rätten att gå före på en rad områden 

som idag regleras nationellt. Processer som flyttar makt 

mellan stat och kommun har en tendens att ta lång tid vilket 

gör förseningen av färdplanen extra allvarlig. Målet är ett 

högt uppsatt mål som sannolikt blir svårt att uppnå, inte minst 

på grund av faktorer som staden inte fullt rår över. Vi anser 

dock målet vara ett viktigt incitament för att lägga i ytterligare 

en växel i klimatarbetet där utsläppen från trafiken står i 

fokus. 

 

Den ökande sjukfrånvaron inom miljöförvaltningen är 

bekymmersam. Detta i likhet med den trend som ses inom 

andra förvaltningar i staden. Vi utgår ifrån att den 

rödgrönrosa majoriteten tar denna utveckling på stort allvar 

och agerar. I synnerhet gällande stadens hantering av 

ledarskapets roll. Tyvärr kan vi konstatera att stadens 

reviderade personalpolicy, som i nuläget är på remiss, saknar 

handfasta skrivningar gällande ledarskapets betydelse. Med 

den ökande sjukfrånvaron bland stadens medarbetare och den 

höga personalomsättningen inom vissa förvaltningar räcker 

det inte med ett andefattigt policydokument som inte dryftar 

många ord om betydelsen av ett gott ledarskap.  

 

Därutöver vill vi betona vikten av att nämnden kontinuerligt 

arbetar med regelförenkling för att förbättra företagsklimatet i 

staden. Arbetssätt, bemötande, handläggning och attityder är 

faktorer som påverkar företagarnas arbetssituation och i 

förlängningen viljan att expandera och växa. Förståelse hos 

företagen om varför regler finns eller hur avgifter beräknas 

skapar legitimitet samt kan göra stadens arbete mer 

kostnadseffektivt när antalet överklaganden kan minska. 

 

Slutligen, resultatet som redovisas i ärende ”Bromma 

flygplats - uppföljning av villkor 1 och 4” (Dnr 2016-704) 

ligger helt i linje med vad vi tidigare framhållit, nämligen att 

Stockholms stad ska vara nöjda med hur verksamheten klarar 

av att leva upp till villkoren. Det är således glädjande att 

miljöförvaltningen nu anser att Miljö- och 

hälsoskyddsnämnden ska anse sig nöjda med redovisningen 

och att de framförda osäkerheterna nu är utredda i frågorna 

om villkor 1 och 4. Vi noterar att nämndens medverkan i den 

förberedande planeringen för en framtida bostadsexploatering 

på Bromma flygplats nu är ”genomförd”. Vi önskar en 

tydligare redogörelse för vad denna aktivitet innehållit. Med 

tanke på regeringens besked strax före julledigheten, om att 

Bromma flygplats avvecklas först fr.o.m. 2038, räknar vi med 

att nämnden nu har avslutat sitt engagemang i 
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projektgruppen. Det kan inte längre råda något tvivel ens för 

den rödgrönrosa majoriteten om att detta arbete är, och har 

varit, fullständigt onödiga utredningar och därmed 

bortkastade skattemedel. Att nämnden ska lägga tid och 

resurser på att medverka i en förberedande planering för 

bostadsexploatering på Bromma flygplats är inte acceptabelt 

med tanke på hur frågan utvecklats. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Cecilia 

Berggren (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Joar Forssell (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar Forssell (L). 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


